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سیاست 4
فارس- محمد شریعتمداری وزیر صنعت، معدن و تجارت از سفر رئیس جمهور به کرمانشاه در روز اول نوروز خبر داد. وی جزئیات برنامه حضور دکتر روحانی در استان را 
اعلام نکرد. شریعتمداری همچنین با بیان این که  تلاش کردیم تا پایان سال راهبرد توسعه صنعتی ایران را به دست بیاوریم که متاسفانه به دست نیامد افزود: امیدواریم 

در ماه های اول سال آینده نقشه راه توسعه صنعتی را در اختیار همه صنعت گران قرار دهیم.

 شریعتمداری: کرمانشاه روز اول نوروز
 میزبان رئیس جمهور است 

دوشنبه 28 اسفند1396 .اول رجب  1439.شماره 19785

...ویژه های خراسان
چراغ سبز دولت برای همکاری گسترده 

اقتصادی با عمان

بر اساس ابلاغیه روزهای اخیر یک مقام مسئول دولتی به 
تعدادی از سازمان ها و ادارات دولتی، اعلام شده پس از 
پیگیری ها و مذاکرات صورت گرفته بین دستگاه های مختلف 
داخلی و کشور همسایه، مقرر شده است در جهت حمایت از 
حضور فعالان اقتصادی و شرکت های ایرانی در کشور عمان، 
مجوزهای ویژه ای از سوی مقامات مسئول کشورمان صادر 
و امکان حضور و فعالیت آن ها تسهیل شود که از جمله این 
تسهیلات، صدور ضمانت های خاص ارزی و همکاری ویژه 

بانک های ایرانی خواهد بود.

گرفتاری تولیدکنندگان از بی توجهی بانک ها 
به دستور کابینه

طبق گزارش یک مقام مسئول به تعدادی از مدیران ارشد 
اجرایی، اعلام شده است دولت وقت در سال 1390 تدابیر 
حمایتی برای احیای برخی مراکز تولیدی تصویب و ابلاغ کرد 
که بر اساس آن، سود تسهیلات بانکی به این مراکز از 1373 
تا پایان 1389 و نیز سود یک سال تنفس تا سقف هزار میلیارد 
ریال به عنوان بدهی دولت به بانک های عامل منظور شود، 
اما تعدادی از فعالان این بخش ها پس از بهره مندی از مصوبه 
فوق، از بانک های عامل درخواست کرده اند برای آزادسازی 
وثایق مازاد اقدام کند که این موضوع از سوی بانک ها مورد 
موافقت قرار نگرفته است و معتقدند این کار نیاز به اخذ مصوبه 

جدید برای آزادسازی وثایق توسط هیئت وزیران دارد. 

...گزارش خبری
روایت »الجریده« از پیام های وزیرخارجه 

عمان برای ایران 

طاهری- وزیر امور خارجه عمان در ادامه سفر خود به تهران با 
رئیس جمهور و رئیس مجلس شورای اسلامی دیدار و درباره 
مسائل منطقه ای، اقتصادی، روابط دوجانبه و برجام گفت و 
گو کرد.  گفت و گوهای بن علوی با مقامات عالی رتبه ایران 
درحالی انجام شد که معمولًا از کشور عمان به عنوان یکی از 
واسطه های پیام رسانی میان کشورهای غربی و ایران یاد می 
شود و برخی از تحلیل گران از این منظر به سفرهای منتظره و 

غیرمنتظره مقامات این کشور به تهران می نگرند.
سفر اخیر بن علوی نیز در حالی صــورت گرفت که چند 
روز پیش جیمز متیس، وزیر دفاع آمریکا، به عمان رفت و با 
مقامات این کشور دربــاره ایران دیدار و گفت وگو کرد. در 
همین حال به گزارش فرارو، روزنامه کویتی الجریده به نقل 
از یک منبع »در شورای عالی امنیت ملی ایران« مدعی شد که 
وزیر خارجه عمان درخواست های متیس را به اطلاع مقامات 
ایران رساند. این روزنامه با اشاره به هشدار علی شمخانی به 
اروپا در خصوص برجام، نوشت: »به نظر می رسد که اظهارات 
شمخانی بیانگر نپذیرفتن شروطی است که احتمالا بن علوی 
از جانب متیس به تهران منتقل کرده است.« منبع الجریده 
مدعی شد که بن علوی به مقامات ایران گفته دونالد ترامپ، 
رئیس جمهور آمریکا، برجام را نمی پذیرد و به دنبال امضای 
یک »توافق کاملا جدید« با ایران است. این روزنامه کویتی 
به نقل از همین منبع ادعا کرد بن علوی درخواست های 
ترامپ را به تهران منتقل کرد. این درخواست ها عبارتند 
از: محدود کردن بُرد موشک های ایران به حداکثر 3۵0 
کیلومتر، تعلیق غنی سازی اورانیوم بدون یک جدول زمانی، 
عقب نشینی نیرو های ایــران و شبه نظامیان طرفدار آن از 
سوریه، »توقف مداخله ایران در عراق، یمن و افغانستان« و 
تبدیل حزب ا... به یک حزب سیاسی صرف. الجریده نوشت: 
»بنا به گفته )این( منبع، محمد جواد ظریف، وزیر خارجه ایران، 
درخواست های آمریکایی را »غیرممکن« توصیف کرد. این در 
حالی است که شمخانی به وزیر )خارجه( عمان گفته لودریان 
پیشنهاد مشابهی داد که آن هم پذیرفته نشد.« همچنین به 
گزارش پایگاه اطلاع رسانی رئیس جمهور، حجت الاسلام 
و المسلمین دکتر روحانی رئیس جمهور کشورمان نیز در 
دیدار بن علوی با اشاره به این که امروز ایران و عمان مسئولیت 
سنگینی در قبال مسائل منطقه به دوش دارند و باید با استفاده 
از تجارب خود با هدف توسعه صلح و ثبات منطقه گام بردارند، 
گفت: هر چه منطقه ناامن و بی ثبات تر باشد، کشورهای 
منطقه بیش از همه متضرر خواهند شد. روحانی همچنین بر 

گسترش همه جانبه روابط ایران  و عمان تاکید کرد.
یوسف بن علوی وزیر امور خارجه عمان نیز با اشاره به روابط و 
همکاری های دوستانه و رو به گسترش دو کشور در سال های 
اخیر، گفت: عمان همواره خواستار برقراری مناسبات همه 

جانبه و حداکثری با جمهوری اسلامی ایران است.

کسالت ظریف و تماس تلفنی بن علوی با او 	 
ــزارش رسانه ها، به دنبال کسالت  همچنین براساس گ
محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه کشورمان و لغو دیدارش 
با همتای عمانی، یوسف بن علوی در تماس تلفنی با ظریف 
جویای احوال وی شد و برایش آرزوی بهبودی و سلامتی 

عاجل کرد. 

فرید زکریا مجری شبکه تلویزیونی ســی ان ان  به 
»مایک پمپئو« وزیر پیشنهادی برای وزارت امور خارجه 

آمریکا هشدار داد که خروج از برجام نه 
تنها هزینه های چشمگیری به همراه 
دارد، بلکه سنگ بزرگی در مذاکرات 

آتی با کره شمالی خواهد بود. 
/ ایرنا

عضو فراکسیون ولایی مــحــمــدعــلــی پــورمــخــتــار 
مجلس با بیان این که دیدگاهی وجود دارد و گاهی هم 
رسانه ها این را تشدید می کنند و گسترش می دهند که 

نظامی ها نباید رئیس جمهور شوند، 
افزود: من اعتقاد دارم که اگر یک 

نظامی رئیس جمهور شود حتما 
می تواند کشور را از مشکلات 

نجات بدهد. /خبرآنلاین

ــود نــوشــت: سال محسن رضایی در صفحه  توئیتر خ
آینده، سال تبدیل حرکت های مورچه وار به پرواز عقاب 
ــرواز؛ سال آینده، سال بازگشت بــرادری،  های تیز پ
آزادگــی، احسان و کار برای خدا ؛سال آینده، سال 

مردم و جلب رضایت خدا با به دست 
ــردم؛ سال  ــای مـ آوردن دل ه
شمشیر  کشیدن  ســال  آینده، 

علوی عدالت از نیام صبر و 
انتظار و قطع ریشه های 

فساد است. / ایلنا

چهره ها و گفته ها

سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ به ســوال خبرنگاری 
درباره دلیل اصلی بازداشت اسفندیار رحیم مشایی در 
روز شنبه و اتهاماتی که به وی وارد است، گفت: ایشان 
اتهامات متعددی داشته و بر این اساس دستگیر شده 
ــزارش تسنیم، روز گذشته حجت الاســلام  ــت. به گ اس
محسنی اژه ای  با بیان این که تنها یک دلیل در بازداشت 
رحیم مشایی مطرح نیست، افزود: الان نمی توانم اتهامات 
وی راعرض کنم و مطابق قانون تا زمانی که حکم صادر و 
قطعی نشده است از بیان این موارد معذور هستم، برخی 
اتهامات وی آشکار و برخی موارد اتهامی منتسب و نیازمند 

تحقیقات لازم است. 
روز یک شنبه مهران عبدا... پور وکیل مشایی ادعا کرده 
بود احتمالا به دلیل اقــدام اخیرش مبنی بر آتش زدن 
حکم حمید بقایی مقابل سفارت انگلیس بازداشت شده 
است.  اژه ای که در نشست خبری در اصفهان صحبت می 
کرد، درباره جریان سازی های اخیر علیه قوه قضاییه هم 
گفت: یک بخشی از کاری که امروز می کنند 100 درصد 
همراهی با دشمن است. آن ها می خواهند قوه قضاییه 
را تضعیف کنند که نتواند با فساد و مخلین امنیت جامعه 
مبارزه کند و از طرفی از رسیدگی به جرایم و مفاسدشان 
جلوگیری شــود. به گــزارش میزان، اژه ای، با اشــاره به 
این که در تیر ماه امسال پیش بینی کرده ام که فشارها 
بر قوه قضاییه زیاد می شود، افزود: می خواهند جرایمی 
را مرتکب شوند و تیغ قوه قضاییه را کند کنند و این قوه را 
نزد مردم بدنام کنند تا بتوانند جرایم شان را انجام دهند، 
شما غائله دی ماه و اغتشاشات را مشاهده کردید. اگر 
قوه قضاییه و سیستم اطلاعاتی ما قوی نبود و مردم به 
صحنه نمی آمدند، این اغتشاشات می توانست چالش 
بزرگی برای کشور ایجاد کند. وی با بیان این که کسانی 
که قانون را برنمی تابند، مصداق صریح دیکتاتور هستند 
و اولین صفت یک دیکتاتور برنتابیدن قانون است، افزود: 
به پرونده ای با حضور فرد و وکیل وی طی ماه ها تحقیقات 
در دادگــاه رسیدگی شده است و در جلسات متعدد هر 
مدرک و دفاعی داشتند ارائه دادند و در نهایت حکم صادر 

شده است. 
همچنین در دادگاه تجدیدنظر نیز دفاعیات اخذ شده و به 
آن ها مهلت برای ارائه لایحه مکتوب نهایی نیزداده شده 

است. اما با کمال تأسف قانون را برنمی تابند.

ادعای ایمن آبادی: سرویس های جاسوسی در خانه 	 
احمدی نژاد نفوذ کرده اند

ــادی عضو  در همین حــال غلامعلی جعفرزاده ایمن آب
فراکسیون مستقلین مجلس نیز در گفت و گو با نامه نیوز با 

ادعای این که سرویس های جاسوسی به خصوص انگلیس 
حتی در خانه احمدی نژاد نفوذ کرده اند، گفت: اسناد، 
قرائن و شواهدش هم یکی یکی دارد بیرون می آید مثل 
همسر دکتر فاطمی که در خانه این ها لانه و اعتراف به 
جاسوسی کرده است. وی درباره تحلیل خود از رفتارهای 
اخیر رئیس جمهور سابق نیز گفت: من فکر می کنم این ها 
دارند تعجیل می کنند یک دعوای مصنوعی با سپاه، سپاه 
قدس یا لاریجانی ها راه بیندازند و تمام اتهامات شان را 
در آن دعوای تصنعی لاپوشانی کنند و به جامعه این طور 
بگویند که ما مشکلی نداشتیم اما چون به لاریجانی ها 
فحش دادیم، چون پای قاسم سلیمانی را وسط کشیدیم و 

... با ما برخورد شد.

واکنش بعیدی نژاد به انتشار تصاویر مشایی با همسر 	 
مرحوم فاطمی 

در همین حال حمید بعیدی نژاد سفیر ایران در لندن در 
واکنش به انتشار تصاویری از پریوش سطوتی با اسفندیار 
رحیم مشایی که ادعا شده بود با سرویس های جاسوسی 
انگلیس ارتباط دارد نوشت: مایلم با شناخت مختصری 
که از خانم سطوتی، همسر مرحوم دکتر فاطمی پیدا 
کــرده ام، آزردگی خود را از خبر منتشر شده اعلام کنم. 
وی افــزود: ایشان به اعتبار درگذشت نابه هنگام فرزند 
خود و تنها بازمانده مرحوم دکتر فاطمی در خلوت خود 
زندگی زاهدانه ای داشته و هنوز با حقوق کارمندی دکتر 
فاطمی زندگی می کند و دست نیاز به سوی هیچ کس هم 

دراز نکرده است.
در همین حال تابناک در یادداشتی با اشاره به تلاش های 
مشایی برای زدن برچسب انگلیسی به دیگران نوشت: 
جالب است که اتهام وابستگی به انگلیس را کسی به نظام 
و قوه قضاییه می زند که خودش بارها مخفیانه به کشورهای 
اروپایی سفر و با سران آن کشورها و آمریکا و همین انگلیس 
مذاکره می کرد و برای مادام العمر کردن حاکمیت جریان 

انحرافی دور از چشم مردم برنامه ریزی ها داشت. 

سخنگوی قوه قضاییه: مشایی اتهامات متعددی دارد 
اژ ه ای :در تیر ماه امسال پیش بینی کرده ام که فشارها بر قوه قضاییه زیاد می شود 

دیدار نماینده سردار جعفری با خانواده 
جان باختگان سقوط هواپیما

فارس- سردار تقی زاده مدیرعامل بنیاد 
تعاون بسیج به نمایندگی از فرمانده کل 
سپاه با حضور در منزل مرحوم پاسدار علی 
زارع از جان باختگان حادثه سقوط هواپیمای تهران - 

یاسوج، با خانواده داغدار وی دیدار کرد.

برگزاری انتخابات ریاست جمهوری 
روسیه در تهران

ایرنا- اتباع روس مقیم ایران روز گذشته با 
حضور در پنج شعبه اخذ رأی در سفارت و 
کنسول گری  های این کشور در ایران، آرای 
خــود را در انــتــخــابــات ریــاســت جــمــهــوری روســیــه به 

صندوق  های رأی ریختند.

 سیدحسین شیرازی
 با قرار وثیقه آزاد شد

ــلام و المسلمین  ــت الاس ــج ایــســنــا- ح
محمدجعفر منتظری رئیس دادگاه ویژه 
روحانیت از آزادی سید حسین شیرازی 
فرزند سید صادق شیرازی از زندان خبر داد و گفت: قرار 

بازداشت وی به قرار وثیقه تبدیل شده است.

 یدا... جوانی معاون سیاسی 
سپاه شد

تسنیم- ســـردار یــد ا... جــوانــی معاون 
سیاسی سابق سپاه با حکم نماینده ولی 
فقیه در ســپــاه مــجــدد بــه عــنــوان معاون 
سیاسی سپاه منصوب شد. پیش از این ســردار رسول 

سنایی راد عهده دار معاونت سیاسی سپاه بود.

درحاشیه

هادی محمدی - معاون اول رئیس جمهور در پاسخ 
به این ســوال که گفته بودید اگر لازم باشد موتور 
را مجدد روشن خواهم کرد، آیا این مسئله ناظر بر 
فشارهایی بوده است؟ گفت: تمایل دارم در فضای 
آرام دولت کار خود را انجام دهد ولی اگر لازم باشد 
در مقطعی در میدانی که ترسیم می کنند نقش خود 
را ایفا خواهم کرد، فعلا نیازی نیست موتور دیگری 
روشن شود وباید فعالیت کنیم.به گزارش خراسان 
اسحاق جهانگیری در حاشیه آخرین جلسه هیئت 
دولت در سال 96 در جمع خبرنگاران تصریح کرد: 
دولت دوازدهــم از ابتدای کار تحت فشار سیاسی 
شدید شروع به کار کرد، در مواقع لزوم از دولت دفاع 
کردیم و از فشارهای احتمالی به دولت گفتیم، البته 

باید با گذشته که چگونه عمل می شد، مقایسه کرد.

از تمام امکانات بــرای افزایش قــدرت دفاعی 	 
استفاده خواهیم کرد

جهانگیری در پاسخ به این سوال که نظر دولت درباره 
موضوع موشکی کشور چیست؟گفت: درباره آن چه 
به مصلحت کشور و دکترین دفاعی کشور ترسیم شده 
است و باید از توان خوبی برای دفاع از خود برخوردار 
باشیم، با هیچ کس مذاکره نمی کنیم و از تمام 
امکانات برای افزایش قدرت دفاعی استفاده خواهیم 
کرد. معاون اول رئیس جمهوری با یادآوری این که در 
شرایط و مواقعی کشور زیر موشک باران بود و برای 
یک موشک هیچ کشوری به ما کمک نکرد، ادامه 
داد: امروز جوانان ما به این مسئله دست یافتند و این 
قدرت دفاعی برای ملت و منطقه است و در تاریخ ثابت 
شده که ملت ایران به هیچ کشور منطقه تجاوز نکرده 

است و نخواهد کرد.

ــورای عالی امنیت ملی در حال 	  دبیرخانه ش
پیگیری مسئله حصر است

جهانگیری همچنین در پاسخ به پرسشی دربــاره 
طرح برخی اظهارات از سوی تعدادی از نمایندگان 
مجلس مبنی بر تحقق رفع حصر تا پایان سال 96، 
خاطرنشان کرد: فکر می کنم کشور با چالش های 
بزرگی روبه روست که برخی از آن ها از جمله موضوع 
آب و محیط زیست به تعبیر اقتصاددانان تبدیل به 
ابرچالش شده است. امــروز مشاهده می کنیم که 
در مسئله آب موضوع در حال تبدیل شدن به مسائل 

امنیتی اســت. همچنین در موضوع هوا مشاهده 
می کنیم برخی که زمانی توجه به این مسائل را، 
موضوع فانتزی تلقی می کردند امــروز از اهمیت 
این  و  می کنند  صحبت  محیطی  زیست  مسائل 
موضوع به عنوان این چالش پیش روی کشور قرار 

گرفته است.
وی ادامه داد: امروز در مسائل اقتصادی از جمله نظام 
بانکی، بودجه اشتغال وبیکاری نیز با چالش هایی 
ــوزه مسائل  ــه رو هستیم. ایــن چالش ها در ح روب
مسائل  در  همچنین  ــت.  اس مطرح  نیز  اجتماعی 
فرهنگی و سیاسی نیز موضوعاتی وجود دارد که باید 

به طور جدی به آن ها پرداخت.
جهانگیری با بیان این که تا چه زمــان باید دامنه 
اختلافات و شکاف به وجــود آمــده میان نیروهای 
انقلاب ادامه یابد و ترمیم نیابد، اظهار کرد: سازوکار 
این موضوع تحت عنوان گفت وگوی ملی مطرح شده 
است و مسائل باقی مانده در کشور باید ذیل این 
عنوان حل شود. در مسئله حصر دستورهای مهمی 
صادر شده و دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی نیز در 
حال پیگیری است و ما هم باید به این تصمیم گیری ها 
کمک کنیم. در این زمینه برخی تصور می کردند که 
تا پایان امسال تصمیم گیری در این موضوع انجام 
خواهد شد. به حل مسئله حصر خوشبین هستم و به 

نظرم این مسئله قابل تدبیر است.

واکنش جهانگیری به احتمال شهردار شدنش	 
معاون اول رئیس جمهور در پاسخ به این سوال که 
گفته شده شما از گزینه های شهرداری تهران هستید و 
چقدر این احتمال وجود دارد که در آینده به ساختمان 
شهرداری در خیابان بهشت بروید؟ به شوخی گفت: 
الان هم در بهشت هستم؛  این جا مگر بهشت نیست؟

جهانگیری : فعلا نیازی نیست موتور دیگری روشن شود 
از تمام امکانات برای افزایش قدرت دفاعی استفاده خواهیم کرد

غیبت نمایندگان با وجود پیامک های 
هیئت رئیسه

پارلمانی  خبرنگاران  جمع  در  وکیلی  محمدعلی 
علت تشکیل نشدن جلسه علنی روز گذشته را به حد 
نصاب نرسیدن تعداد نمایندگان حاضر در صحن 
مجلس بیان کرد و افــزود:  تعداد نمایندگان حاضر 
در جلسه  تقریبا از 191 تا 192 در مرز حدنصاب 
 جلسه بود و جلسه به صورت غیرعلنی ادامــه یافت.
وی گفت: حتی  هیئت رئیسه چند بار برگزاری جلسه 

علنی را به صورت پیامک به آنان اعلام کرد.

طرح  کسر خدمت فرزندان ایثارگران 
روی میز هیئت رئیسه

حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده مردم شاهین شهر 
در مجلس با اعلام ارائه طرح مربوط به کسر خدمت 
فرزندان ایثارگران به هیئت رئیسه مجلس اظهارکرد: 
این طرح روز گذشته )یک شنبه(  با ۵8 امضا به هیئت 

رئیسه تقدیم شد.  

 خارج از دستور 


